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INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU 

 

Hlášení závad: tel.: 315 765 056,  e-mail: poruchy@nova-ves.cz 

Městská policie Veltrusy: tel.: 777 919 156, 777 919 157 

Servis přípojek - kanalizace: spol. AQ – tel. 416 831 304 (p. Nováková),  víkendy - 

tel. 724 719 298, 776 001 806 

Připomínky, nápady pro zlepšení fungování obce: info@nova-ves.cz 

 

Periodický tisk územního samosprávního celku. 

Vydává:  Obecní úřad Nová Ves, Nová Ves 154, 277 52,  IČ: 00237132, pro své části: 

Miřejovice, Nová Ves, Nové Ouholice, Staré Ouholice a Vepřek.  

Vychází 12 × ročně. Distribuce zdarma. 

Je registrován Ministerstvem kultury ČR pod číslem E 10295. 

Číslo 3/2024 vydáno 25. 3. 2024 v Nové Vsi v nákladu 555 ks. 

Zasílání příspěvků do zpravodaje: zpravodaj@nova-ves.cz. 

Redakce (informační výbor obce):                                                                                        

Ing. Bohdana Tobiášková, Jiří Faix, Mgr. Jiří Karas. 

Fotografie na titulní straně: Jiří Karas 

Za správnost a věcnost údajů uvedených v příspěvcích odpovídají jejich autoři.  

Názory obsažené v příspěvcích nemusí vyjadřovat stanovisko redakce nebo 

zastupitelstva obce. 

 

Uzávěrka dalšího vydání Novoveského zpravodaje je 15. dubna 2024. 

mailto:poruchy@nova-ves.cz
mailto:info@nova-ves.cz
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Vybíráme z kronik: Kapitoly z dějin Miřejovic 1390-1990 

(sepsal J. Karas, 1989) 

Kdo byli naši předchůdci? Z dob nejzazších se nám dochovaly dvě téměř krimininální 

epizody: „ O farnosti ve Vepřku podává zprávu tamní farář – pro kacířství byli v roce 1749 

odsouzeni: Václav Trojan, domkář z Mířovic, Martin Trojan a syn jeho Martin, Jiří Šlank, 

Kateřina Růžičková a Alžběta Jindřichová z Veltrus. Byli stíháni pro tajné kacířské 

schůzky u Víta Lípy, domkáře v Mířovicích. Kacířský svůdce Vít Lípa z Mířovic odsouzen 

apelačním soudem, že „má býti do hovězí kůže zašit, v ní na popravní místo vlečen, pak 

mečem na hrdle trestán, jeho tělo na prach spáleno a popel do povětří rozházen“…        

Vít Lípa dostal naštěstí milost a odpykal si trest „dvouletým dílem v železe a poutech“. 

 

Historickou osobou je i Matěj, přívozník z Miřiviček (tak jsou pojmenovány Miřejovice 

v soudních nálezech). Zapletl se do případu, jehož vyřešení přinesl až komorní soud. 

Předem musíme prozradit, že miřejovický Matěj vyvázl nejlépe, vždyť byl také k samotné 

loupeži sveden. A to veltruskými lupiči Jindřichem a Prokopem Hřebíčkovými. Co bylo 

příčinou, že spor byl hnán tak vysoko? Totiž všichni lupiči byli poddanými rytíře Jana 

Firšice z Nabdína a na Běškovicích (patřily mu Veltrusy i Miřejovice), který byl zároveň 

roudnickým hejtmanem a výkonnou mocí. Měl tedy dostát právu přepadeného soukeníka 

Jiříka Zelníka. Je zajímavé, že hejtman by klidně obětoval životy svých poddaných…      

leč Jiřík odpovídá:“… Já vo jeho (Jindřichovo) hrdlo nestojím,                                           

jen abych k svému zase přišel…“ 

Připravila Bohdana Tobiášková, informační výbor (v původním znění) 
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Ve středu 6. března 2024 se sešlo zastupitelstvo na svém pravidelném zasedání 

v počtu 9 členů. Přítomni byli: L. Jansa, Ing. M. Knížková, Ing. P. Štorek,             

Ing. A. Titěra, Ing. R. Hakrová, M. Srncová, Ing. B. Tobiášková. M. Exner, Ing. arch 

M. Hujer. 

Zastupitelstvo na svém zasedání: 

 Schválilo veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace na rekonstrukci ZŠ 

Veltrusy a dohodu o vytvoření společného školského obvodu základní 

školy s městem Veltrusy. 

 Schválilo rozpočtové opatření č. 2/2024. 

 Schválilo účetní závěrku a závěrečný účet obce Nová Ves za rok 2023.  

 Schválilo účetní závěrku MŠ Nová Ves za rok 2023 a žádost MŠ o převedení 

zlepšeného hospodářského výsledku do fondů. 

 Projednalo žádosti o poskytnutí dotace pro: TJ Sokol Nová Ves, z.s., 

Maraton Klub Miřejovice, z.s., Spolek seniorů, z.s., Bylo nebylo…, z.s. a pro  

Římskokatolickou farnost Kralupy nad Vltavou. 

 Vzalo na vědomí zprávy o hospodaření za listopad 2023, prosinec 2023       

a leden 2024. 

Zapsala Lucie Kinlová - Kompletní zápis naleznete na webových stránkách Nové Vsi: 

www.nova-ves.cz v záložce Samospráva / zápisy ze zasedání zastupitelstva (v pravém 

sloupci). 

V případě, že máte dotazy ke smlouvám, fakturaci či platbám za stočné, využijte 

termíny, kdy je na úřadě paní Novotná, která má tuto agendu na starosti.  

http://www.nova-ves.cz/
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Ordinace MUDr. Hájkové (Veltrusy) bude mít od 2. 4. do 9. 4. 2024 dovolenou. 

Zástup: MUDr. I. Votavová - poliklinika Kralupy n. Vlt., 

(po, út, čt, pá 8,00-12,00 hod., stř 12,00-16,00 hod.), tel. 315 724 720.  

 

ŠKOLA VELTRUSY 

Na posledním zasedání zastupitelstva, dne 6. 3. 2024, byla zastupitelstvem naší 

obce schválena dotace na rekonstrukci ZŠ Veltrusy. Celková výše naší dotace 

bude činit 5,3 mil. Kč. Částka byla vypočtena dle počtu dětí, které do Veltrus 

chodily za posledních 6 let. 

Výměnou za to měla být s městem Veltrusy uzavřena smlouva o vytvoření 

společného školského obvodu pro I. i II. stupeň vzdělávání na 10 let.  I když se 

nepodařilo dosáhnout delší doby, podařilo se výrazně „stáhnout“ výši dotace       

o téměř milion Kč a dojednat sankci za případné vypovězení smlouvy (ze strany 

Veltrus) v podobě inflační doložky, se kterou by nám Veltrusy vrátily poměrnou 

část dotace za nevyužité roky spádovosti. 

K mému velkému překvapení se na včerejším (20. 3. 2024) zasedání 

zastupitelstva Veltrusy rozhodlo o zrušení veřejné zakázky na tuto rekonstrukci. 

Důvodem je to, že vysoutěžená firma odmítla harmonogram předložený 

městem Veltrusy. Budou proto muset vypsat nové výběrové řízení, což je 

záležitost minimálně na 2 měsíce. Je z toho jasné, že se plánovaná stavba do 

začátku školního roku 2024/2025 nedá dokončit a bude se stavět i během 

školního roku. 

Pominu-li ten obrovský diskomfort pro děti a kvalitu výuky na staveništi, tak 

zásadní otázkou je, zda Veltrusy dodrží svůj závazek a uzavřou s námi smlouvu 

o spádovosti, neboť to byla naše hlavní podmínka - abychom měli spádovost 

už pro následující školní rok. 

http://mudr.i.votavová/
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Chtěl bych i touto cestou vyzvat rodiče předškoláků, aby nespoléhali pouze na 

Veltrusy, ale dali si přihlášku v první řadě tam, kde spádovost máme                        

– tj. Vraňany, případně pak na 2. místo do dalších škol v okolí, kde máme příslib, 

že naše děti vezmou, budou-li mít volnou kapacitu. Jedná se o školy Ledčice, 

Straškov, Nelahozeves, Lužec nad Vltavou a zmiňované Veltrusy.  

Rád bych ještě jednou zopakoval to, co jsem říkal rodičům na zastupitelstvu, na 

průběh rekonstrukce, stejně tak na začátek a konec školního roku, už nemáme 

jako obec žádný vliv. Stavba je čistě v režii města Veltrusy. 

Závěrem mi dovolte můj osobní komentář – jsem z přístupu města Veltrusy 

značně rozezlen, neboť od začátku zneužívají svého postavení a k nám, 

poskytovatelům dotace, se chovají značně „macešsky“. Nekomunikují s námi fér, 

o zrušení zakázky jsem se dozvěděl náhodou z online přenosu ze zasedání. Když 

jsme na zastupitelstvu smlouvy „odmávli“, byl jsem ochotný já i většina 

zastupitelstva skousnout to, že ne všechny podmínky jsou úplně dle našich 

představ. Ale zájem našich dětí byl silnější, proto jsme byli ochotni to 

odsouhlasit. Pokud ale z jejich strany nedojde k podpisu těchto smluv, beru to 

jako zásadní porušení všech dohod a budeme se muset podle toho zařídit. Určitě 

vás budu dále informovat. Stejně tak jsme o tom také dopisem informovali 

rodiče všech nastávajících školáků. 

JAK JSME NA TOM S ODPADY 

Tak jako každý rok pro vás mám připravenou tabulku, jak jsme si v loňském roce 

vedli s odpady. Dotaci ze strany obce se nám podařilo udržet na podobné výši, 

jako v roce 2022, tedy kolem půl milionu korun. Na příjmové straně se podařilo 

vybrat více peněz, včetně vyššího příjmu za vytříděný odpad. Na straně nákladů 

se ale částky stále zvyšují. Díky 

tomu bohužel i tak není možné 

poplatky snížit. Svozová firma nám 

totiž opět navýšila cenu, vzrostly 

také náklady na svoz 

nebezpečného odpadu.  

Tady bych se chtěl trochu zastavit, 

neboť mi situace kolem jeho svozu 

přijde rok od roku horší a horší. 

Byť je na každém letáku 

upozornění, že si každý svůj odpad nakládá sám, tak se na sobotní svoz hromadil 
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odpad na určených místech během celého týdne. V Nových Ouholicích nastal 

dokonce konflikt, kdy ve čtvrtek nějaký pán vykládal harampádí (viz fotografie) a 

na upozornění pracovníka technických služeb reagoval tak, že nemá čas to 

v sobotu přijít naložit, protože jde do práce. Navíc ani nebyl odtud, prý mu to 

poradili známí, co tu bydlí. 

ODPADY (v Kč) 

PŘÍJMY 2019 2020 2021 2022 2023 

poplatky komunální odpad 671 554 880 707 727 358 1 082 672 1 278 800 

BIO odpad 0 0 0 0 0 

prodej popelnic 0 0 0 0 31 500 

tříděný odpad EKO-KOM, kovy 197 159 221 338 271 511 294 141 346 332 

CELKEM 868 713 1 102 045 998 869 1 376 813 1 656 632 

            

VÝDAJE           

nebezpečný odpad 56 109 42 601 74 019 75 747 148 208 

komunální odpad 841 767 444 012 485 849 510 030 587 834 

tříděný + BIO odpad 673 007 1 090 132 1 198 453 1 242 396 1 364 456 

za odvoz odpadu úklid po obcích 

/černé skládky, smetky, úklid 

asfaltové drti z pozemku 10 950 10 854 9 218 5 226 0 

popelnice, pytle, letáky 0 0 0 0 74 598 

CELKEM 1 581 833 1 587 599 1 767 539 1 833 399 2 175 096 

            

DOTACE z financí obce 713 120 485 554 768 670 456 586 518 464 

Dotace obce v % 45% 31% 43% 25% 24% 
 

Samozřejmě nevím, jestli mluvil pravdu, ale podobných případů je tady celá 

řada. Každý chytrák, který tohle dělá, by si měl uvědomit, že tuto službu si platí 

pouze místní obyvatelé. Jak je vidět v tabulce, i to zvyšuje celkové náklady          

na odpad. V loňském roce to bylo jednou tolik peněz než v předchozím. Letos 

očekáváme další nárůst. Pokud si tu tedy budeme pěstovat skládkovné pro 

„přespolní“, bude důsledkem akorát to, že budeme muset navýšit počet 

pracovníků technických služeb a objednávat více kontejnerů. 
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Určitě to hodlám řešit, protože když vidím naše sousedy ve věku 70 a 80+, jak si 

sami na kárkách tahají harampádí a nějaký „dáreček“ to tam jen zvrhne x dní 

předem z vozíku, tak se mi otevírá kudla v kapse. Všechny tyhle chytráky, na 

které doplácíme my ostatní, bych rád upozornil, že od příště budou stanoviště 

monitorována a budeme to rovnou řešit s policií. Není to totiž nic jiného než 

zakládání skládek přímo uprostřed obce. 

Nechci ale končit negativně, děkuji všem poctivým spoluobčanům, kteří              

se chovají fér a pravidla dodržují. Případně pomáhají ostatním. Věřím také,        

že konec skládkovného v roce 2030 přinese pro obce nové výzvy. S ostatními       

10 obcemi z okolí bychom si v budoucnu odpad rádi řešili sami a nebyli tak 

rukojmími svozových firem. O tom ale někdy příště… 

Lukáš Jansa, starosta 

Obec Nová Ves vyhlašuje veřejnou výzvu na obsazení pracovního místa 

úředníka územního samosprávného celku. 

Pracovní poměr na dobu: určitou (zástup po dobu trvání mateřské dovolené       

a rodičovské dovolené, předpoklad do 31. 7. 2027) 

Předpokládaný termín nástupu: 1. 5. 2024 

Lhůta pro podání přihlášek: do 15. 4. 2024 (rozhodující je okamžik doručení, 

nikoliv odeslání) 

Bližší informace: na telefonním čísle 727 934 792. 

Podrobné znění výzvy najdete na webu obce: www.nova-ves.cz. 

 

V bistru pokračují práce na rekonstrukci (toalety, interiér, kuchyň), blížíme se do 

finále a doufáme, že v druhé polovině dubna pro Vás otevřeme. 

Marek Šmíd, Bistro pod Řípem 
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Z důvodu opravy železničního přejezdu na silnici II/608 bude od 11. do 18. 

dubna 2024 uzavřen úsek – viz mapa. Objízdná trasa bude vedena obousměrně 

po silnicích III/00811 a II/101. Uzávěra se bude fyzicky týkat pouze místa křížení 

železnice s komunikací. 

Zdroj: www.veltrusy.cz 
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Školní rok je ve školce plný událostí a různých aktivit. Každý měsíc je něčím 

zajímavý, přináší nové zážitky a znalosti. A nedějí se věci jenom ve školce,         

ale třeba i na naší školní zahradě. Letošní konec zimy a začátek jara je ve 

znamení údržby zahrady, a s tím souvisejícím kácením starých a nemocných 

stromů. Tato část práce je hotová a na zahradě máme teď uloženy velké i menší 

kmeny, které bychom chtěli využít na výrobu herních prvků. Je to však úkol nad 

naše síly. Potřebovali bychom pomoc s jejich nařezáním, přesunem na zahradě   

a také s výrobou herních prvků. Pokud to umíte nebo někoho takového znáte, 

tak se nám prosím, ozvěte. Uvítáme spolupráci a Vaše práce přinese dětem 

velkou radost. Kontakt: tel. 315 765 037 nebo e-mail: skolka@msnovaves.cz.  

Teď v dubnu je ve školce připraven Den otevřených dveří  - 17. dubna ( 10,00 – 

11,30 a 14,30- 16,00)  a 2. května 2024  proběhne  Zápis  k předškolnímu 

vzdělávání.  Do letních prázdnin na nás ještě čekají výlety, setkání s dinosaury    

ve školce, předškoláci dokončí svůj plavecký výcvik, a pak je budeme slavnostně 

dekorovat za školáky na zahradní slavnosti.  

V příštích dnech nás ale čekají Velikonoce, které jsou u dětí svátkem oblíbeným. 

Mají je spojeny s jarem, veselými barvami a přírodou, která se po zimě 

nadechuje a probouzí. Jaro přináší očekávání nového a svěžího.  

Přejeme tedy i Vám dobré dny, ve zdraví a spokojenosti.  

Za školku napsala Martina Srncová 

  Žijete v Nové Vsi už pěknou řádku let nebo dokonce celý život? 

  Pamatujete si, jak vypadala obec a krajina kolem ní před lety a jak se v čase  

měnila? 

 Zajímáte se o změny, kterým krajina kolem Vašeho bydliště bude v budoucnu 

čelit? 👉 PAK JSTE ČLOVĚK, KTERÉHO HLEDÁME! 

Zveme Vás na veřejném setkání nejen STAROUSEDLÍKŮ                                             

v pondělí 8. 4. od 17:00 do 19:00 sále Obecního Úřadu Nová Ves čp. 154. 

Společně si budeme povídat o naší krajině viděné očima těch nejpovolanějších.  

Za Koridor D8 zve Ing. Martin Klečka ve spolupráci s obcí Nová Ves 

mailto:skolka@msnovaves.cz


 11 

  

 



 12 



 13 



 14 

Hlavní březnovou akcí byla členská schůzka. Proběhla 14. března za dobré 

účasti a s pestrým programem. Hned na počátku jsme přijali do svých řad 

nového člena, čímž se podstatně rozrostla mužská menšina Spolku. Dohodli 

jsme se na organizaci, účasti či spoluúčasti na akcích: výlet vlakem za kulturou 

do výstavní galerie DOX na výstavu KAFKAREQUE, akci Ukliďme Česko, 

Velikonoce ve mlýně, návštěvě pražské Lorety s průvodcem, besedě k plánované 

vysokorychlostní trati a výhledově autobusových zájezdech v květnu a červnu.  

Prohlédli jsme si knihu historických pohlednic a fotografií „Místopis 

Mělnicka“, nechyběla chvilka pro zdraví a vzpomínková projekce z našich akcí.  

 

Mezi těmito byla návštěva výstavy LACHLAND v prostorách Villy Pellé. Stála 

za to. Zavedla nás do jiného světa: dnešní mládeži blízkého – nám ne zcela 

srozumitelného. Výstižný je pro tuto citát z upoutávky LN: „… působí trochu jako 

nájezd mimozemšťanů. Prostory vily se proměnily v krajinu osídlenou roboty, 

živočišnými příšerami, podivnými přístroji a postavami z počítačových her“. Svět 

malíře, kreslíře, tvůrce digitálních obrazů Adolfa Lachmana nám přiblížila 

projekce z jeho dílny. Jednu z počítačových her nám předvedl ochotný mladík       

a měli jsme i to štěstí se s tvůrcem vyfotografovat.  
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Za zmínku jistě stojí procházka po novém Karlínu, respektive Rohanském 

ostrovu s jeho novostavbami oživenými plastikou LILITH od Davida Černého.  

 

 

Při přání oslavencům jsme nezapomněli na naše milé ženy a každá z nich si 

odnesla květinu k MDŽ.   

Předseda Spolku Bruno Vognič  
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VELIKONOCE VE MLÝNĚ 
Poslední březnovou sobotu Vás srdečně zveme k návštěvě mlýna – připravujeme 

pro Vás Velikonoce ve mlýně.  

Brána areálu se otevře ve 14 hodin a v programu si určitě najdou to svoje všechny 

generace. Pro děti i dospělé připravujeme Velikonoční hru s poznáváním tradic, na 

jejímž konci si budete odnášet krásný jarní věneček.  

Celé odpoledne pro nás budou vyhrávat Chvatěrubské brnkačky, o občerstvení se 

postará Bistro pod Řípem (a zve Vás speciálně na zelené pivo). 

Nebudou chybět řemeslné stánky, pletení pomlázek, zdobení perníčků, malování 

na obličej, proutěná dílna. 

Zveme Vás také k návštěvě muzea Bylo nebylo…, kde jsou připravené nové 

exponáty – ohromnou radost máme z tabulek padlých vojáků z 1. sv. války               

z vepřeckého hřbitova. Letos je to přesně 100 let od jejich slavnostní instalace. 

Děkujeme panu Uhrovi  za jejich předání.  

Článek k Hrobu v dáli od paní Klímové jsme přinesli v listopadovém zpravodaji          

a připomenout si ho budete moci       

i na výstavě v muzeu. Přibyly také 

další exponáty ze života v naší obci, 

které nám místní průběžně přinášejí 

– děkujeme za ně! 

Nově máme venkovní stojany            

na výstavy, které budou neméně 

poutavé. 

Dorazit by za námi měl opět pan 

historik Wirkner a poutavě 

popovídat o našich rodácích.  

Během odpoledne také proběhne                 

oblíbená komentovaná prohlídka 

mlýna (od 16:30).  

Doufáme v pěkné počasí, budeme 

mít připravené venkovní posezení 

v altánech.  

Těšíme se viděnou! 

Za kulturní výbor Bohdana Tobiášková 
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Zimní fotbalová přestávka je u konce. O velikonočním víkendu bude zahájena 

jarní část fotbalové sezóny 2023-2024. Vstupujeme do ní z ne příliš lichotivého 

8. místa, ale jsme odhodláni posunout se během jara do vyšších pater tabulky. 

Během března jsme se scházeli na pravidelných trénincích na hřišti s umělým 

povrchem v Sazené. Odehráli jsme i jedno přípravné utkání na umělé trávě          

v Brozanech s týmem Sahara Vědomice. Na to, že to byla příprava, hrál se velice 

kvalitní fotbal a hrálo se od podlahy. Dlouhou dobu jsme vedli po brance Petra 

Jansy z 32. minuty, ale soupeř v závěru skóre dvěma góly otočil, prohráli jsme 

2:1, ale rozhodně jsme se neměli za co stydět. Výkon a předvedená hra byla 

dobrým příslibem do druhé části sezóny. 

Začínáme v sobotu 30. 3. 2024 od 16:30 hod. doma proti TJ Sokol Uhy, v neděli 

7. 4. jedeme do Vojkovic, v sobotu 13. 4. přivítáme Dolany, v neděli 21. 4. 

jedeme do Turska a duben zakončíme v sobotu 27. 4. 2024 doma zápasem 

s Chlumínem/Obříství. 

Z mimofotbalových aktivit jsme 

díky sponzorské podpoře 

společnosti ASK-ME realizovali 

výměnu oplocení okolo dětského 

hřiště ve fotbalovém areálu, které 

jednak hřiště hyzdilo a také už 

bylo v havarijním stavu. Došlo ke 

zvětšení plochy dětského hřiště      

a přibydou tak další stinné plochy 

pro pohodlný pobyt na hřišti. 

A samozřejmě jsme nemohli chybět u akce Ukliďme Česko, kde jsme měli na 

starosti oblast Nové Vsi. 

Před zahájením jarní části sezóny se nám podařilo zajistit i fotbalovou posilu, 

když k nám přichází z FK Čechie Kralupy nad Vltavou nový zkušený hráč – Dalibor 

Dobiáš. Vítej, borče. 

Se zahájením sezóny dospělých budou zahájeny i tréninky naší fotbalové 

přípravky. První trénink se uskuteční 3. 4. 2024 od 17:00 hod. 

Takže zveme všechny na naše domácí zápasy. Začínáme 30. 3. 2024 a těšíme se. 

Petr Barnat, sekretář klubu  
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SATRANŮV MLÝN – 10 let obnovy a cesty 
od naivního nadšení k postupnému vystřízlivění 

Díl XIV. - Rok 2022 aneb Dokončení opravy Nového mlýna aneb          

to nejhorší už je opravdu za námi 

Počátkem roku jsme získali stavební povolení na Obnovu fasád a stavební 

úpravy interiéru budovy Nového mlýna. Práce započaly v únoru vytěžením 

suterénu, který byl zcela zasypaný, a tudíž jsme nikdo (včetně projektanta) 

netušili, jaké překvapení ukrývá. Projekt suterénu vycházel pouze 

z předpokladů, které se ukázaly jako špatné. S vytěžením nám nesmírně pomohli 

naši vepřečtí sousedé, bratři Šachovi. Nikomu jinému se do této činnosti 

nechtělo. Přístup techniky do budovy byl víc než omezený, navíc jsme museli být 

opatrní s ohledem na stále ne zrovna ideální statiku budovy. Na konci března 

jsme v suterénu objevili malý poklad: zasypaný sklep, o kterém jsme vůbec 

netušili, a který vedl mimo půdorys budovy.  

  

Tato skutečnost zcela změnila pohled na historii budovy. Vzhledem k tomu, že 

v období, kdy měla být budova údajně postavena, se sklepy stavěly jinak,             

a i s ohledem na další zajímavé detaily, které se při odhalení suterénu objevily, 

byli na konzultaci přizváni archeologové. Kromě toho, že jsme kvůli dočasnému 

zastavení stavby nabrali mírné zpoždění, jsme se dozvěděli spoustu zajímavostí. 

Mimo jiné se začalo pracovat s domněnkou, že právě budova Nového mlýna je 

nejstarší budovou celého areálu, a že právě zde stála původní tvrz, která je 

zmiňována ve starých kronikách. 
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Současně jsme chystali projekt na 

rekonstrukci sýpky a ostatních 

hospodářských budov. Tesař zahájil 

práce na opravě krovu sýpky              

a restaurování původního peronu 

budovy. Na střechu byla po opravě 

vrácena původní střešní krytina. 

V květnu se v areálu uskutečnilo 

představení Divadelního spolku 

Pevnostního muzea v Sazené „kam 

čert nemůže“. Kdo se přišel podívat, určitě nelitovat a dobře se pobavil. 

  

O prázdninách ve mlýně proběhla další společenská akce. Středočeský kraj           

si náš areál vybral jako místo konání Dnů lidové architektury. Ve spolupráci 

s krajem, Regionálním muzeem Mělník a obcí se podařilo uspořádat úžasnou 

akci, na níž kromě řady přednášek, výstav, ukázek řemeslných tradic, proběhlo 

vystoupení 2 kapel (Cimbálové muziky Slováckého krůžku v Praze a skupiny 

Ellijon) a divadelní představení Divadelního spolku Mošna „Madam Colombová 

zasahuje aneb Kam zmizel ten diamant“.  

Ve stáncích byly ke koupi nabízeny zajímavé výrobky a bohaté občerstvení, pro 

děti byla připravená řada dílniček. Zájemci si mohli prohlédnout i vepřecký 

kostel a zvonici. Program probíhal od rána až do pozdních večerních hodin. 

Akce se zúčastnil i Mgr. Václav Švenda, středočeský radní pro oblast kultury, 

památkové péče a cestovního ruchu, jeho kolegyně Mgr. Pešatová (vedoucí 

Odboru kultury a památkové péče), řada osobností z řad památkářů (např.     
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Mgr. Bureš z generálního ředitelství Národního památkového úřadu), bývalá                  

i současná ředitelka Regionálního muzea Mělník. 

  

  

Den před konáním akce se nám podařilo nemožné – na opravenou vstupní 

bránu nainstalovat nová vrata.  

Nadále probíhaly práce na rekonstrukci 

druhé mlýnice. Díky jarnímu skluzu jsme se 

opravdu nezastavili, protože jsme budovu 

museli zkolaudovat před koncem roku, 

abychom splnili podmínky dotačního titulu.  

Přestože práce neprobíhaly úplně bez 

problémů, neboť stav suterénních 

konstrukcí byl opravdu velmi špatný, 

podařilo se nakonec vše stihnout 

v požadovaném termínu.  

A dokonce jsme na konci listopadu mohli 

uspořádat Advent ve mlýně, jehož část probíhala právě v budově nově 

zrekonstruované mlýnice. Touto akcí byl vlastně zahájen provoz muzea Bylo 

nebylo… Ale o tom až příště. 



 22 

   

  
Pavlína Linzerová 

VELIKONOČNÍ VZPOMÍNÁNÍ 
Velikonoce toho roku v osmdesátých letech vyšly na druhou polovinu dubna. 

Bylo krásně, všechno již kvetlo a já se na Zelený čtvrtek vypravila k prarodičům 

pro čerstvá vajíčka na velikonoční pečení a barvení. Po dědovi, který v té době 

ještě pracoval v cukrovaru, jsem vzkázala babičce, aby se připravila, že přijedu 

brzy a uděláme si výlet k její sestře, která bydlela pár desítek kilometrů blíž          

k českým hraničním horám. Babička po mém příjezdu chvíli "odmlouvala", že 

není připravená, nemá udělané vlasy, neví co si vzít na sebe, jako obvykle, 

nerada totiž cestovala. Když se mi ji podařilo přesvědčit, oblékla si slavnostní 

černé šaty, nakonec uvázala nedělní šátek, utáhla razantně uzel a náš 

nezapomenutelný velikonoční výlet mohl začít. 

Cesta byla krásná. Všude jarně kvetoucí stromy, na předzahrádkách festival 

tulipánů a hyacintů, kam ses podíval. U silnic sněhobílé trnky a potoky zlatého 
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deště, stráně plné fialek, svěží jakoby právě vykoupané lesy a překrásně zelená 

pole střídavě s čerstvými travními porosty jak z velikonoční pohlednice. 

Sestru mé babičky jsme samozřejmě překvapily, protože nebylo jak ji varovat, 

neměla telefon. Čisťounká úhledná teta Aninka, vdova po úředníkovi, hluboce 

věřící, nesmírně hodná. Žila v malém domečku pod kostelem, s malou 

zahrádkou, na kterou se ovšem vešel krásný dřevěný, umně vyřezávaný altánek 

bílé barvy. Všechno tam bylo takové čisté, venku i uvnitř. Všechno mělo své 

místo, vydržené desítkami let. Nízký bílý plot, nízká bílá branka a za ní chodníček 

ze starých pískovcových desek, vždy vymetený. Nízký bílý plůtek kolem cestičky, 

která se dole u studny stáčela k altánku, kolem něj se pak vracela zpátky 

k vrátkům. Kde bylo místo, tam bujně rostly jarní květiny, duhový koncert 

příjemného předvelikonočního dne.   

Altánek byl částečně popnut břečťanem, neustále stříhaným, nesměl kazit 

dojem z krajkoví lupenkovou pilkou vyřezávaného z tenkých prkýnek. Umná 

práce manžela tety Aninky, kterého jsem nikdy neviděla. Zastřelily ho 

v posledním roce války tím příhraničním městečkem táhnoucí nějaké bandy, 

vlastně dodnes nevím, z které válčící strany. Teta o něm nikdy nemluvila, ale 

stále s obrovskou láskou opečovávala všechny jeho výrobky. Musel být zručný 

truhlář, ten městský úředník, který se po návratu domů převlékal do kožené 

zástěry a v dílně vzadu na dvorku vyřezával jednu filigránskou krásu za druhou.  

Neměli děti, nikde nebyla žádná hračka. Jediná panenka seděla na vrcholku 

vysoko vystlané manželské postele. Porcelánový obličej se ztrácel pod 

kloboučkem, oblečená byla v háčkované šaty, které se rozprostíraly kolem ní po 

velkém kulatém krajkovém polštáři snad na metr daleko. Byly slaďoučké ty 

šatečky – jednou za rok se totiž vypraly, usušily venku na sluníčku, aby se znovu 

namočily do silného tužícího roztoku cukrové vody a po vyždímání umně 

rozložily do volánků kolem panenky. Byla sladká ta panenka. 

Bílá ložnice s předválečným nábytkem na zakázku vyrobeným zdejším truhlářem 

byla jako z cukrkandlu. Bělostné peřiny na posteli, bílý, v rozích secesně 

vyřezávaný nábytek, kytice bílých umělých lilií na toaletním stolku s lesknoucím 

se zrcadlem. Všude bílé krajkové dečky, tetou ručně háčkované, bělostné volány 

záclon s neuvěřitelnými vzory háčkovaných závěsů. Prkennou podlahu jste 

neviděli, byla zastlána vrstvou koberců neznámých vzorů. Občas je teta 

nadzvedávala a hrdě návštěvám ukazovala jejich neobvyklé barvy. Návštěva však 

musela zůstat stát mezi veřejemi dveří, teta předvedla slušný baletní výkon, 
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když po špičkách přešla bílým balicím papírem překryté koberce, na konci papír 

nadzvedla a opatrně, roh po rohu na krátký moment ukázala pod ním se 

skrývající barevné koberce. Po očekávaném hlasitém nadšení návštěvníků pak 

opět po špičkách pozadu ustupovala ke dveřím, rovnajíc za sebou balicí papíry, 

skrývající bílou nádheru uklizené parádní ložnice. Nespala v ní, jen tam uklízela.  

Kromě salónní ložnice byla v domečku už jen podlouhlá kuchyň a předsíňka. 

Kuchyň byla velmi příjemná místnost, radostná, plná krásných starých věcí. Stál 

tam baňatý příborník, za jehož vyleštěným sklem jste viděli porcelánové kousky 

nedozírné ceny. Nádherný starý naleštěný sporák, secesní umyvadlo s výlevkou 

ve tvaru labutího krku, bytelný starý selský stůl a židle. Každá jiná, jedna hezčí 

než druhá. V rohu pak ještě starý ušák a proti němu skříňka plná pokladů, na 

které stál vyšívanou dečkou přikrytý starý televizor. Proti vchodu bylo na konci 

kuchyně vysoké okno s vyřezávanými secesními motivy lilií a pod ním kanape, na 

kterém tetinka spávala. 

Její laskavé ruce uměly tak krásně připravovat kávu. To vám byl koncert! 

Filigránské hrníčky byly opatrně vyjmuty z příborníku, lesklé znovu přeleštěny 

běloskvoucí utěrkou, staré stříbrné lžičky rovněž. Skleněná broušená dóza na 

kávu byla černá jako noc, po jejích malinkých ploškách, které kdysi vyrůstaly pod 

rukama sklářského brusiče jistě z předminulého století, každým pohybem 

poletovaly tenké blesky slunečních paprsků. S brýlemi na špičce nosu 

přeopatrně odměřovala dávku kávy, kterou ještě špičkou lžičky přitiskla a znovu 

doplnila. Hodinářská práce! Pak ji opatrně překlopila do znovu vyleštěného 

hrnečku a sáhla po jiné, tentokrát porcelánové dóze, aby z ní na špičku nože 

přidala trochu jemně semleté skořice. Pak už jsme jenom v absolutním tichu 

pospolu čekaly na zvuk vroucí vody v modré plechové konvici na naleštěném 

sporáku. Byla ta chvíle jako od samotného Pána Boha, tichá, ani andělské perutě 

ji nerušily. Pak vybublala sopka vroucí vody, dřevěná rukojeť staré konvice 

uchopena do sněhobílé utěrky a opatrně, přeopatrně jí byl přelit ten vonící 

kopeček kávy. Vždycky se na něm utvořila vysoká pěna a po kuchyni to nedělně 

zavonělo.  

Seděly jsme u toho velkého dřevěného stolu pokrytého slavnostním 

damaškovým ubrusem, já oběma rukama opatrovala vzácnou krásu 

porcelánového hrnečku, ručně zlaceného a snažila se zachovat si ty vzácné 

chvíle v paměti. Poslouchala jsem rozhovor těch mně velmi milých dvou 

vzácných žen, občas jejich nepříliš logicky stavěné věty, jak si nadšeně skákaly 
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do řeči ve snaze stihnout v co nejkratší době všechny novinky v široce 

rozvětvené rodině. Trochu překotné vyprávění, za to však s krásnými detaily.  

Po kafíčku jsme vyšly obdivovat zahrádku. Bělostný altánek, i po těch desítkách 

let stále krásně zachovaný. Obě sestry si vyměňovaly zkušenosti s pěstováním 

květin, zeleniny a také ovocných keřů a stromů. Dnes si uvědomuji, že jsem si na 

ně obě mnohokrát vzpomněla, když jsem řešila nějaký ten pěstitelský problém 

na své zahradě.  

Musely jsme také zajít do blízkého kostela se dvěma vysokými věžemi, kterým 

nás teta Anna provedla vyprávějíc o jeho obrazech a jednotlivých oltářích, 

rovnala se v tom renomovaným historikům. Vyprávěla o panu farářovi, o jeho 

staré hospodyni, o zvoníkovi a hrobníkovi v jedné osobě, všechny ty figurky 

vystupovaly z jejího vyprávění velmi plasticky.  

Byl překrásný ten velikonočně vyzdobený chrám. Nechala jsem tam ty dvě 

nádherné bytosti jejich krátké modlitbě a vyšla ven do teplého jarního vzduchu. 

Potřebovala jsem malou chvíli klidu, ve které bych mohla vstřebat všechny ty 

emoce. Teta, právě tak jako má babička, měla prostě takový dar. Vyprávěla a já 

plula na křídlech jejího vyprávění do báječného světa skutečně neskutečných 

chvilek, tak vzácných, jako ten její filigránský porcelán.  

Od ní mám prastarou bibli, kterou opatrovaly dlouhé generace podhorských 

písmáků. Od ní mám dvě krásné modlitební knížky se spoustou těch malých 

obrázků svatých z kdysi slavných poutí. Od ní mám miniaturní porcelánový 

koflíček. Určitě je z nějakého servisu pro zámeckou slečinku a její nádherné 

panenky. Teď už mnoho let odpočívá ve skleněné skřínce v našem obýváku. 

V Pánu pak odpočívá na malém hřbitově u vysokého kostela také moje milovaná 

teta Aninka. O pár desítek kilometrů dál na jiném hřbitově odpočívá její sestra, 

moje milovaná babička. Byl to tenkrát nezapomenutelný předvelikonoční den. 

Bylo ještě naštěstí mnoho dalších velikonočních svátků, kterých kouzlo jsem 

mohla prožít s babičkou a dědou v jejich prostém, čistém a půvabném domku.  

Přání krásných Velikonoc ať letí k vám všem! Přeji hodně 

laskavých hřejivých slunečních paprsků, nových květů, 

veselých sedmikrásek a všeho ostatního čarovného jarního 

kvítí! Přeji hodně radosti a smíchu, až v pondělí půjdete        

s pomlázkou. Dívkám všeho věku pak přeji, ať je pomlázka 

hodně omladí. Mějte všichni opravdu veselé Velikonoce! 

                               Jaroslava Klímová 
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- Jak se Vám líbí tato 8 cm dlouhá              

a téměř 1 cm tlustá krasavice, která 

byla nalezená začátkem března 

schovaná pod hromadou dříví? Je 

někdo, kdo určí, zda se jedná o ponravu 

nebo housenku? A čeho? Tipuji na 

ponravu chráněného roháče. (Pozn. 

redakce: jedná se o housenku motýla s názvem drvopleň obecný.) 

- Koncem loňského roku vyšla 

kniha historických pohlednic                  

a fotografií „Místopis Mělnicka“.          

Je sestavena z historických pohlednic    

a fotografií obcí v našem okolí, které 

jsou každoročně publikovány                

ve stejnojmenných stolních 

kalendářích. Každá z obcí je uvedena 

několikastránkovým komentářem a to 

včetně té naší a jejích místních částí. 

Kniha je v jednom kusu k zapůjčení 

v obecní knihovně v Nové Vsi.  

- Obdobně jako leden, i letošní únor byl údajně co do teplot vysoce 

nadprůměrný.  Jaký byl u nás? Typický byl zejména častými mlhami – 11 dnů. 

4 dny byly větrné – silně 5. – 7. 2. Šest dnů lze označit jako slunečné. Byl též 

bez celodenních mrazů, 8 dnů ve druhé polovině měsíce s mrazivými rány 

(max. do minus 1 st. Celsia).  

Průměrná měsíční noční teplota: + 4,67 ⁰C, 

průměrná denní + 10,7 ⁰C. 67 mm srážek 

rozložených do celého měsíce. Nejnižší noční teplota 

minus 1 ⁰C. Nejvyšší denní teplota 14,4 ⁰C: 18. 2. 

Sněženky kvetly už od prvních únorových dnů.   

B. Vognič, kronikář 
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Obchod Nová Ves: Pondělí – pátek:  6:30 – 19:00 

Sobota – neděle:  8:00 – 19:00  

Pošta Nová Ves: Pondělí + středa:  8:00 – 11:00, 14:00 – 18:00 

    Úterý + čtvrtek:   8:00 – 11:00, 14:00 – 16:30 

    Pátek:    8:00 – 10:30 

Knihovna Nová Ves: Pondělí   15:30 – 17:30

Asistenční služba pro seniory: tel. 607 615 004 (M. Jelínková)

 

30. března Velikonoce ve mlýně - od 14 hodin ve mlýně na Vepřku 

30. března TJ Sokol Nová Ves - domácí fotbal. zápas s TJ Sokol Uhy, od 16:30 

2. dubna Spolek seniorů - výlet vlakem do PRAHY - Loreta 

4. - 5. dubna Novoveský bazárek - v sále OÚ 

7. dubna Výlet turist. Klubu KUDYKAM – Mšeno, www.vyslap.cz 

8. dubna Veřejné setkání: krajina včera, dnes a zítra – od 17 hod. v sále OÚ 

11. dubna Schůze Spolku seniorů - od 14 hodin v sále OÚ 

13. dubna TJ Sokol Nová Ves - domácí fotbal. zápas s TJ Sokol Dolany B, od 16:30 

15. dubna Zasedání zastupitelstva obce – od 17:30 v sále OÚ 

17. dubna Den otevřených dveří v Mateřské škole - 10-11:30, 14:30-16 hodin 

27. dubna TJ Sokol Nová Ves - domácí fotbal. zápas s ST Sokol Chlumín/Obř., od 17:00 

2. května Zápis do Mateřské školy - od 10 do 16 hodin 

8. května Novoveský sekáč 

11. května TJ Sokol Nová Ves - domácí fotbal. zápas s TJ PTZ Vikt. Nelahoz., od 17:00 

22. května Spolek seniorů - autobus. zájezd: zámek Stekník a město Žatec 

25. května TJ Sokol Nová Ves - domácí fotbal. zápas s TJ Sokol Sazená, od 17:00 

7. - 8. června Volby do Evropského parlamentu 

7. června  Noc kostelů - na Vepřku 

8. června  Rodinný den - od 14 hodin na fotbal. hřišti Nová Ves 

27. července Dožínky ve mlýně 
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